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آزادی ۱۲ زندانی غیر عمد یزد در ایام فاطمیه
یزد- صادقی مقدم: مدیر کل زندانها و نایب رئیس هیات امناء ستاد 
مردمی دیه یزد از آزادی ۱۲ مددجوی جرائم غیر عمد دیه استان به مناسبت 

ایام فاطمیه خبر داد.
رضامقبلی "گفت: رقم بدهی این زندانیان ۲۱۷ میلیارد و ۶۰۷ میلیون 
ریال بود که با قبولی دادخواست اعسار، اخذ گذشت رضایت مندانه از 
شکات و آورده محکومان، مبلغ ۱۹۵ میلیارد و ۴۵۷ میلیون ریال از این 

مبلغ تامین شد.
وی اظهار کرد: مابقی این مبلغ از منابع این ستاد مردمی شامل کمک 
های خیرین و نیکوکاران نوعدوست و تسهیلات بانک های عامل مبلغ ۲۲ 
میلیارد و ۱۵۰ میلیون ریال به حساب سپرده دادگستری واریز و زمینه 

آزادی این ۱۲ نفر و بازگشت آنها به آغوش گرم خانواده فراهم گردید.
مقبلی با تشریح نوع محکومیت این مددجویان افزود: از این تعداد 
زندانی جرائم غیر عمد آزاد شده هشت مددجو مربوط به محکومان مالی 
، سه محکوم مربوط به پرداخت مهریه و یک محکوم مربوط به پرداخت 

نفقه بودند.
وی تصریح کرد: ستاد مردمی دیه استان با همکاری سازمان فرهنگی 
اجتماعی ورزشی شهرداری برای چهارمین سال متوالی اقدام به برگزاری 
پویش " یلدای رهایی" نموده که نیکوکاران استان می توانند کمک های خود 
جهت آزادی زندانیان جرائم غیر عمد را به ستاد دیه اهدا نمایند تا چندین 

زندانی از زندان آزاد و یلدا را در کنار خانواده خود سپری کنند.

تامین آب یزد نیازمند مدیریت الگوی مصرف و افزایش 
بهره وری است

یزد- صادقی مقدم: رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان یزد با 
بیان اینکه خط انتقال آب به استان در بلند مدت نمی تواند جوابگو باشد بر 

لزوم توجه به افزایش بهره وری و مدیریت الگوی مصرف تأکید کرد.
 "مجید دهقانی زاده" در نشست کنترل و پایش محور تحولی آب در سند 
یزدِ نوین افزود: در افق ۱۴۲۰، استان یزد نمی تواند با کمتر از ۲۰۰ میلیون 
متر مکعب اب مدیریت شود و از این رو باید راه هایی افزایش بهره وری و 

مدیریت الگوی مصرف نیز در پروژه های تحولی یزدِ نوین تعریف شوند.
وی شرایط اقلیمی استان را مهم ترین ضرورت تأمین آب شرب پایدار 
و همچنین آب مورد نیاز صنعت دانست و خاطرنشان کرد: جلوگیری از 
توسعه آتی واحدهای صنعتی آب بر به ویژه در محور مهریز- عقدا، تکمیل 
و توسعه زیرساخت های مرتبط با تامین و توزیع آب، گسترش استفاده 
از آب مجازی، کاهش تدریجی برداشت از منابع آب های زیر زمینی و 
مدیریت پایدار و بلند مدت منابع آبی استان برای شرب و سایر مصارف از 
جمله سیاست های پیش بینی شده در محور تحولی آب در سند یزدِ نوین 

است که مورد توجه تیم مدیریتی استان قرار دارد.
احمد آخوندی، مشاور و دستیار استاندار یزد نیز با تأکید بر عدم کفایت 
خط انتقال آب به استان به تنهایی، خواستار توجه جدی و همه جانبه به 

سایر ابعاد این مهم در استان شد.
مسئول مرکز راهبردی پیشرفت و عدالت استان نیز در این نشست با 
اشاره به برنامه تحولی یزدِ نوین و پروژه های تحولی حوزه آب گفت: از آنجا 
که مساله انتقال آب به استان یزد تنها بخشی از مشکل را حل می کند و 
بخش دیگر مربوط به افزایش بهره وری و مدیریت الگوی مصرف است، 
در همین زمینه دو برنامه عملیاتی در محور آب در یزدِ نوین به این امر 

اختصاص یافته است.
اکرم فداکار تصریح کرد: نقش مرکز راهبردی پیشرفت و عدالت استان 
تسهیل گری است و می کوشد تا موانع را برطرف و چالش ها را نیز حل کند.

وی در ادامه فلسفه وجودی این مرکز را اجتناب از روزمره گی دانست و 
بیان داشت: تامین پایدار آب برای استان یزد از اهداف مهم برنامه تحولی 

یزدِ نوین است.
در این نشست محمد مهدی جوادیان زاده مدیر کل شرکت سهامی 
آب منطقه ای استان یزد نیز به تشریح فعالیت ها و اقدامات این شرکت، 
حول محور تحولی آب در سند یزدِ نوین پرداخت؛ همچنین در خصوص 
پروژه های خط دوم انتقال آب، انتقال آب از دریا، خط سبز آبرسان، نیروگاه 

برق آبی، بازچرخانی پساب و بازار آب بحث و تبادل نظر شد.
سند یزد نوین که به ابتکار استاندار یزد ارائه شده توسعه استان در ۱۰ 

محور را برای ۲۵ سال اینده ترسیم کرده است.

به دلیل آلودگی هوا؛
۱۳۰۰ نفر با مشکل تنفسی به مراکز درمانی خوزستان 

مراجعه کردند
اهواز- معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز از مراجعه 
یک هزار و ۳۰۰ نفر به دنبال آلودگی هوا در خوزستان با علائم تنفسی به 

مراکز درمانی تابعه دانشگاه خبر داد.
به گزارش خبرنگار مهر، میثم معزی ظهر امروز سه شنبه در گفت وگویی 
رسانه ای از مراجعه یک هزار و ۳۰۰ نفر به دنبال آلودگی هوا در خوزستان با 
علائم تنفسی به مراکز درمانی تابعه دانشگاه علوم پزشکی اهواز خبر داد و 
افزود: آلودگی هوا در استان در دو روز گذشته به گونه ای بوده که در ۲۶ و 
۲۷ آذرماه به ترتیب ۵۸۱ و ۷۱۳ نفر با مشکلات قلبی و تنفسی غیرعفونی 

به بیمارستان های استان مراجعه کردند.
جمله  از  مردم  سلامت  تأمین  دست اندرکاران  تمام  کرد:  تاکید  وی 
معاونت های درمان و بهداشت دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز 
و سایر دانشگاه ها و دانشکده های علوم پزشکی استان و زیرمجموعه های 
استان،  پزشکی  فوریت های  و  حوادث  مدیریت  مرکز  جمله  از  مرتبط 
بیمارستان های تابعه و تمامی تیم های پزشکی و پرستاری در آمادگی کامل 

برای خدمت رسانی به مردم استان بوده و هستند.
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز یادآور شد: در 
مواقع آلودگی هوا تا حد ممکن از حضور در فضای باز خودداری کرده 
و درب ها و پنجره ها بسته شوند؛ همچنین بیماران مبتلا به بیماری های 

تنفسی، داروهای خود را به موقع مصرف کنند.

رشد ۱۰۰ درصدی آمار اهدای عضو در کرمانشاه
مسئول بیماری های خاص و پیوند اعضاء دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه 
با بیان اینکه آمار اهدای عضو در استان نسبت به پارسال رشد ۱۰۰ درصدی 
داشته است، گفت : طی یک ماه گذشته چهار مورد رضایت به اهدای 

عضو داشتیم.
بهنام روندی، مسئول بیماری های خاص و پیوند اعضاء دانشگاه علوم 

پزشکی کرمانشاه از هشتمین اهدای عضو امسال در استان خبر داد. 
وی تصریح کرد: خانواده زنده یاد »خالد محمدی« گلزار با رضایت به 
اهدای اعضای بدن عزیز از دست رفته شان به بیماران نیازمند و در انتظار 

اهدا عضو زندگی دوباره بخشیدند.
مسئول بیماری های خاص و پیوند اعضاء دانشگاه علوم پزشکی کرمانشاه 
ادامه داد: زنده یاد خالد محمدی آن در تاریخ ۲۵ آذرماه دچار خونریزی 
مغزی و به دنبال آن مرگ مغزی شده بود، با تلاش همکاران واحد پیوند 
معاونت درمان و با رضایت خانواده آن مرحوم اعضای بدنش به بیماران 
نیازمند اهدا شد. وی اضافه کرد: آمار اهدای عضو در استان نسبت به سال 
گذشته رشد ۱۰۰درصدی داشته است و طی یک ماه گذشته چهار مورد 

رضایت به اهدای عضو داشتیم .

اخبار

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خوزستان گفت: براساس 
برنامه قصد داریم تا پایان سال ساخت، ۲۰۰ کیلومتر راه روستایی را انجام 
دهیم، البته در حال حاضر ۵۰۰ کیلومتر راه روستایی آماده آسفالت داریم 
که چنانچه اعتباراتی که از سازمان برنامه و بودجه درخواست داشته ایم 

تخصیص دهند تا سال آینده آن را به بهره برداری خواهیم رساند.
اتحاد ملت، محمد جولانژاد در نشست خبری،  معصومه مجدم – 
ضمن گرامیداشت هفته حمل و نقل، رانندگان و راهداری، اظهار کرد: 
فعالیت های راهداری اقدامات مشخصی هستند که به صورت مستمر و 
بی وقفه در طول سال در حال انجام است، این فعالیت ها از ابتدای سال 
با طرح های نوروزی و ایمن سازی محورهای منتهی به یادمان های شهدا 
و کاروان های راهیان نور آغاز می شود، با سفرهای تابستانی و زائرین 
اربعین حسینی ادامه پیدا می کند و در نهایت با طرح راهداری زمستانه 

به پایان می رسد. 
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خوزستان گفت: آنچه که 
می تواند وجه تمایز فعالیت های ما نسبت به سنوات گذشته باشد، 
بروزرسانی و افزایش خدمات به هم وطنان و هم استانی ها است؛ در 
حوزه های مختلف راهداری و حمل و نقل جاده ای دستاوردهای خوبی 
داشته ایم و تمام اقدام های ما در دو حوزه راهداری و حمل و نقل جاده 

ای به میزان قابل ملاحظه ای افزایش داشته است.
وی اضافه کرد: در ساخت راه های روستایی با ساخت ۱۱۱ کیلومتر 
راه، تا امروز ۸ درصد افزایش داشته ایم، در حوزه نگهداری راه ها شامل 
درزگیری، روکش آسفالت، لکه گیری و روکش های حفاظتی نسبت به 

مدت مشابه سال گذشته ۶۰ درصد افزایش داشته ایم.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خوزستان بیان کرد: همچنین 
در بخش خط کشی راه ها ۶۹ درصد، در بخش اجرای حفاظ های میانی و 
کناری راه ۲۸۷ درصد، در حوزه روشنایی طولی ۷۰ درصد، در بخش نصب 
علائم و تجهیزات ترافیکی ۱۰ درصد و در حوزه احداث و تعمیرا پل ها ۵۵ 

درصد افزایش داشته ایم.
جولانژاد با بیان اینکه ۱۹ نقطه پرحادثه در سطح استان احصا و در 
سطح کشور مصوب شده است، تصریح کرد: براساس برنامه ریزی انجام 
شده قرار شد تا پایان سال ۹ نقطه را رفع کنیم که خوشبختانه تا امروز 
موفق شده ایم ۱۰ نقطه یعنی کی نقطه بیش از حد تعیین شده را رفع 
کنیم و برنامه ریزی شده ۹ نقطه باقی مانده در سال آینده انجام شود که 
در تلاش هستیم تا ۵ نقطه دیگر را نیز تا پایان امسال برطرف کنیم که 

شاهد ارتقا ایمنی جاده ای باشیم.
وی با اشاره به بخش دوربین های ثبت تخلف گفت: تا پایان سال 
۱۴۰۱ تعداد ۱۰۳ دوربین ثبت تخلف در استان وجود داشت که امسال 
موفق شدیم قرارداد ۶۰ دوربین را منعقد کنیم، از این میزان ۳۶ دورین 
به بهره برداری رسیده و در حال حاضر مجموع دوربین های فعال ۱۳۹ 
سامانه است و تا پایان سال جاری ۲۴ دوربین دیگر به بهره برداری خواهد 
رسید که با این اقدام، کل راه های شریانی استان که ۸۰ درصد ترافیک 
عبوری خوزستان از این محورها است تماما تحت پوشش دوربین های 

ثبت تخلف و کنترل سرعت قرار می گیرد.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خوزستان ادامه داد: مکانیزم 
عملکردی این دوربین ها به دو نوع ثبت سرعت لحظه ای و ثبت سرعت 
متوسط است، یعنی چنانچه حدفاصل دوربین ها اتفاقی رخ دهد بلافاصله 
در دوربین بعدی ثبت تخلف خواهد شد؛ در هشت ماهه امسال قریب به 
۷۰۰ هزار رکورد تخلف توسط این دوربین ها ثبت شده که نزدیک ۱۸۰ هزارتا 

آنها مربوط به ثبت سرعت متوسط بوده است.
جولانژاد با اشاره به ساخت سه پاسگاه پلیس راه عنوان کرد: قطعا 
این پلیس راه ها منجر به افزایش ایمنی راه ها و کنترل تردد می شود، 

لذا ساخت پاسگاه های پلیس راه اهواز – سوسنگرد، هندیجان – دیلم و 
امیدیه – دیلم را در دستور کار قرار داده که اکنون در مرحله مناقصه بوده 
و انشالله بعد از تعیین پیمانکار آغاز به کار خواهند کرد. همچنین ساخت 
پلیس راه بندرامام را پیگیر هستیم که قرار است توسط منطقه ویژه به 

بهره برداری برسد.
وی افزود : در استان خوزستان ۵۶ مجتمع خدمات رفاهی وجود دارد که 
به لحاظ تعداد، رتبه چهارم کشور را دارا هستیم؛ سال گذشته ۲ مجتمع 
خدمات رفاهی افتتاح شد و با برنامه ریزی های انجام شده تا پایان امسال 
۶ مجتمع دیگر به بهره برداری خواهید رسید، البته اگر مشکلاتی از قبیل 
زمین و سایر مشکل ها در استان مرتفع شود، امیدواریم بتوانیم تا پایان 

سال ۱۲ مجتمع را افتتاح کنیم.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خوزستان اظهار کرد: مجموع 
اعتبار هزینه شده برای فعالیت های حوزه های راهداری و حمل و نقل 
جاده ای   قریب به یک هزار و ۴۰۰ میلیارد تومان است و ما نیز ۳ هزار و 

۱۵۶ میلیارد تومان پروژه در دست اقدام داریم.
جولانژاد با بیان اینکه سال گذشته ۱۷۰ کیلومتر راه روستایی احداث کرده 
ایم، تصریح کرد: براساس برنامه قصد داریم تا پایان سال ساخت، ۲۰۰ 
کیلومتر راه روستایی را انجام دهیم، البته در حال حاضر ۵۰۰ کیلومتر راه 
روستایی آماده آسفالت داریم که چنانچه اعتباراتی که از سازمان برنامه 
و بودجه درخواست داشته ایم تخصیص دهند تا سال آینده آن را به بهره 

برداری خواهیم رساند.
وی بیان کرد: ۲ هزار و ۲۲۳ روستای بالای ۲۰ خانوار در خوزستان وجود 
دارد، براساس قانون برنامه ششم، دولت موظف است برای روستاهای 
بالای ۲۰ خانوار راه روستایی آسفالته ایجاد کند که اکنون درصد برخورداری 
خوزستان از آسفالت در روستاهای بالای ۲۰ خانوار ۸۸.۸ درصد است که 

از میانگین کشوری قریب به ۴ واحد بالاتر است.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خوزستان با بیان اینکه بندرامام 
بزرگترین بندر فله کشور است، تصریح کرد: قریب ۶۵ درصد کالاهای 
اساسی کشور از بندر امام به سایر نقاط کشور حمل می شود، در هشت 
ماه امسال ۲۹ میلیون تن کالا از مبادی خوزستان به اقصی نقاط کشور 
حمل شده که حدود ۹ میلیون تن آن از بندرامام بوده است؛ میزان واردات 
کالا در سال جاری کمتر از گذشته اتفاق افتاد که در دو ماه گذشته واردات 
کالاهای اساسی رونق گرفته و حمل آنها بدون مشکل در حال انجام است.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خوزستان: 
وستایی آماده آسفالت است 500 کیلومتر راه ر

صمد حسن زاده؛ نایب رئیس اتاق ایران:

وم سرمایه گذاری بخش خصوصی در حوزه انرژی های تجدیدپذیر لز
نشست تخصصی دولت و بخش خصوصی 
با محوریت موارد فنی، اقتصادی و تامین مالی 
نیروگاه های خورشیدی به همت کمیسیون صنایع 
و انرژی اتاق تبریز، با حضور نایب رئیس اتاق 
ایران، رئیس کمیسیون انرژی اتاق ایران، رئیس 
کمیسیون سرمایه گذاری و تامین مالی اتاق ایران، 
تبریز،  اتاق  انرژی  و  صنایع  کمیسیون  رئیس 
استانداری  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون 
آذربایجان شرقی، مدیرعامل شرکت توزیع نیروی 
برق استان آذربایجان شرقی و جمعی از فعالان 

اقتصادی استان برگزار شد.
به گزارش زهرا محمدزاده خبرنگار روزنامه اتحاد 
ملت از تبریز، صمد حسن زاده؛ نایب رئیس اتاق 
ایران در این نشست گفت: اکنون در شرایطی 
توان توسعه زیرساخت های  هستیم که دولت 
کشور را ندارد و ما در بسیاری از امور از جمله 

حوزه انرژی با ناترازی مواجه هستیم.
وی ادامه داد: روزبه روز صنایع کشور در حال 
اما  دارد،  افزایش  انرژی  به  نیاز  توسعه است، 
تاکنون دولت و وزارت نیرو نتوانسته اند گام های 

موثری در این زمینه بردارند.
حسن زاده با بیان این مطلب افزود: اهمیت 
در  سرمایه گذاری  به  خصوصی  بخش  ورود 
پوشیده  کسی  بر  تجدیدپذیر  انرژی های  حوزه 
دولت  رفتارهای  برخی  متاسفانه  اما  نیست، 
در گذشته باعث شده است تا اعتماد مردم به 
سیاست های دولت سلب شود، به همین دلیل 
فعالان اقتصادی نمی توانند با خیال آسوده به 

این حوزه وارد شوند.
نایب رئیس اتاق ایران در پایان گفت: بحث 
انرژی تجدیدپذیر یک مسئله زیربنایی است و 
نیاز است تا در این زمینه کار کارشناسی شده 
برای  مشوق هایی  نیز  دولت  و  شود  انجام 

سرمایه گذاران در نظر بگیرد.
صنعت زیر آسیاب ناترازی انرژی در حال له 

شدن است
آرش نجفی؛ رئیس کمیسیون انرژی اتاق ایران 
ضمن انتقاد از ناترازی در حوزه انرژی در کشور 
گفت: بخش صنعت زیر آسیاب ناترازی انرژی 

در حال له شدن است.
وی با بیان اینکه مشکل ناترازی یا ورشکستگی 
حوزه انرژی دامن کشور را گرفته است، گفت: 
در سال ۱۳۸۹ اگر دولت یارانه انرژی را به جای 
تخصیص به مردم، در اختیار حوزه های زیربنایی 
و صنعت کشور قرار می داد، اکنون تا ۵۰ درصد 
را  انرژی در کشور  الگوی مصرف  می توانستیم 

کاهش دهیم.
و  تولید  در  ناترازی  به وجود  اشاره  با  نجفی 
مصرف گاز در کشور ادامه داد: از سال ۱۳۸۵ تا 
سال ۱۳۹۰، با افزایش ۲۴ برابری مصرف گاز در 
کشور مواجه بودیم که این رقم در سال ۱۳۹۵ 

به یکباره به ۵۰/۳۰درصد رسید.
وی با تاکید بر اینکه هنگام صحبت از ناترازی 
در حوزه انرژی، همواره صنعت بی ادهای کشور 
به صورت ناروا مورد توجه قرار می گیرد، اضافه 
سال های  بین  کشور  برق  ناترازی  میزان  کرد: 
اما  است،  بوده  درصد   ۵۰/۱۲  ،۱۴۰۰ تا   ۱۳۹۶
علیرغم تمام کاستی ها، تاکنون هیچ اقدام موثری 
از سوی دولت چه در افزایش تولید گاز و چه 

مدیریت بهینه منابع مشاهده نمی شود.
رئیس کمیسیون انرژی اتاق ایران با اشاره به 
اینکه افزایش مصرف انرژی در بخش خانگی، 
گاه تا ۱۰۰ درصد نیز می رسد، تصریح کرد: این 

طی  صنایع  مصرف  میزان  که  است  حالی  در 
داشته  افزایش  به صورت جزئی  اخیر  سال های 

است.
نجفی با تاکید بر اهتمام دولت سیزدهم در 
راستای افزایش انرژی های تجدیدپذیر در کشور، 
از سوی  اقدامات حمایتی و تشویقی  انجام  از 
دولت در این زمینه خبر داد و افزود: کمیسیون 
انرژی اتاق ایران در حال رایزنی برای اخذ برخی 
برق  امتیازات و تسهیلات در راستای صادرات 
توسط  خورشیدی  نیروگاه های  تولیدی  مازاد 

صنایع در ۸ ماهه غیر پیک مصرف است.
وی گفت: بیشتر محصولات تولیدی کشور، 
به دلیل عدم بهره گیری از تکنولوژی های جدید، 
از کیفیت مناسبی برخوردار نیستند، اما به دلیل 
پایین بودن حامل های انرژی، می توانند از نظر 
قیمتی در بازارهای جهانی رقابت کنند، به عبارت 
دیگر ما محصول صادر نمی کنیم، بلکه انرژی 
صادر  را  است  شده  کالا  به  تبدیل  که  ارزانی 

می کنیم.
نجفی با اشاره به توجه ویژه کشورهای مختلف 
از جمله عربستان، اسپانیا، امارات متحده عربی 
و... به استفاده از انرژی های تجدیدپذیر گفت: 
کشورهای دنیا در حال تغییر ذائقه هستند و 
به دلیل مزایای زیادی که این نوع انرژی دارد، 
سرمایه گذاری های هنگفتی در این زمینه انجام 

می دهند.
وی با اشاره به آمار تولید و مصرف انرژی  برق و 
گاز در کشور تشریح کرد: از سال ۱۳۹۲ تا ۱۴۰۱، 
تولید برق در کشور ۳۵ درصد و مصرف برق ۴۵ 
درصد افزایش داشته است. همچنین تولید گاز 
در کشور ۵۴ درصد رشد و مصرف آن ۶۵ درصد 
بیانگر  این آمار به خوبی  افزایش داشته است، 
ناترازی در حوزه انرژی در کشور هستند. بنابراین 
دولت باید اهتمام جدی در زمینه فراهم ساختن 

زیرساخت های تامین انرژی داشته باشد.
احداث شرکت های بزرگ یا تعاونی در حوزه 

سرمایه گذاری انرژی های تجدیدپذیر
فرشید شکرخدایی؛ رئیس کمیسیون سرمایه 
گذاری و تامین مالی اتاق ایران بر لزوم تامین 
دولت  سوی  از  لازم  شرایط  و  زیرساخت ها 
حوزه  در  بخش خصوصی  سرمایه گذاری  برای 

انرژی های تجدیدپذیر تاکید کرد.
وی با اشاره به قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر 
با  می توانند  خصوصی  بخش  فعالان  گفت: 

سرمایه گذاری در حوزه انرژی های تجدیدپذیر، 
را صرف  محل  این  از  انرژی صرفه جویی شده 

توسعه فعالیت خود کنند.
ادامه داد: چندین راه برای ورود  شکرخدایی 
بخش خصوصی به این حوزه وجود دارد که از 
آن جمله می توان به ظرفیت اوراق اشاره کرد، 

که در این راستا اقداماتی نیز انجام شده است.
وی احداث شرکت های بزرگ یا تعاونی ها در 
حوزه سرمایه گذاری در انرژی های تجدیدپذیر را 
از دیگر شیوه های ممکن عنوان کرد و بر لزوم 
بهره گیری از ظرفیت  اتاق های بازرگانی، به عنوان 

اتاق فکر بخش خصوصی تاکید کرد.
شکرخدایی استفاده از ظرفیت بازار سرمایه، 
لیزینگ، اعطای مجوز صادرات انرژی و صندوق 
توسعه ملی را از دیگر فرصت های ممکن برای 

ورود فعالان اقتصادی به این حوزه اعلام کرد.
صنایع استان هر چه زودتر در حوزه انرژی های 

تجدیدپذیر سرمایه گذاری کنند
محمد کلامی؛ معاون هماهنگی امور اقتصادی 
تاکید  با  گفت:  آذربایجان شرقی  استانداری 
مشکلات  بروز  باعث  انرژی  ناترازی  اینکه  بر 
عدیده ای برای صنایع استان شده است، گفت: 
برای  ویژه ای  تمهیدات  نیرو،  وزارت  و  دولت 

سرمایه گذاران در این حوزه اندیشیده است.
کلامی با تاکید بر اینکه در استان با معضل 
زمین،  جمله  از  زیرساخت ها  حوزه  در  جدی 
افزود: فرصت برای بهره گیری  مواجه هستیم، 
مهیا  همواره  امتیازات  این  از  بخش خصوصی 
نیست و بهتر است صنایع استان در اسرع وقت 

اقدام کنند.
استان  یک  آذربایجان شرقی  گفت:  کلامی 
صنعتی است و از مزیت نسبی در این زمینه 
برخوردار است، بنابراین باید در تمامی حوزه های 
استان ها  از دیگر  تا  جدید صنعتی ورود کند، 

عقب نماند.
در  استان  در  ساختگاه  چهار  تعیین  از  وی 
سرمایه گذاری  شهرک  بعثت،  صنعتی  شهرک 
خارجی، شهرک صنعتی هشترود و چاراویماق 

خبر داد.
 بهره وری نیروگاه های تولید برق کشور پایین 

است
یونس اکبرپور پایدار؛ رئیس کمیسیون صنایع 
از  یکی  را  انرژی  ناترازی  تبریز،  اتاق  انرژی  و 
چالش های اساسی صنایع استان عنوان کرد و 

افزود: صنایع برای بهبود ناترازی انرژی، مجبور 
به ورود به بحث سرمایه گذاری در حوزه انرژی 

هستند.
وی با تاکید بر اینکه بهره وری نیروگاه های تولید 
برق در کشور پایین است، گفت: در حال حاضر 
برای تولید هر یک مگاوات انرژی برق، سه واحد 

گاز مصرف می شود.
وی ادامه داد: نیروگاه های ما فرسوده شده اند و 

همین امر از کارآیی آنها کاسته است.
اتاق تبریز  انرژی  رئیس کمیسیون صنایع و 
پرت  صنایع  برق  مصرف  درصد   ۱۵ گفت: 
می شود و اگر تجهیزات کارخانه ها به روز شود، 
عملا ۱۵ درصد از مصرف نیروگاه ها از مدار خارج 

می شود.
وی با تاکید بر لزوم سرمایه گذاری در بخش 
انرژی های تجدیدپذیر گفت: بازگشت سرمایه 
با  اما  می برد،  زمان  سال  بخش شش  این  در 
حمایت های دولت این زمان به سه سال و نیم 

رسیده است.
پایدار با اشاره به وجود ناترازی در حوزه انرژی 
فعالیت های  تداوم  برای  صنایع  کرد:  تصریح 
خود، مجبور به ورود به این حوزه هستند و ما 
نیز در کمیسیون انرژی در تلاش هستیم تا با 
به فعالان بخش  را  بهترین روش  عارضه یابی، 

خصوصی عرضه کنیم.
دولت به دنبال ترغیب بخش خصوصی برای 

سرمایه گذاری در حوزه انرژی است
توزیع  شرکت  برق  مدیرعامل  فرج نیا؛  اکبر 
از  قدردانی  آذربایجان شرقی ضمن  برق  نیروی 
فعالیت گسترده اتاق بازرگانی تبریز در راستای 
رفع چالش های حوزه انرژی گفت: در حال حاضر 
۲۰۰ واحد صنعتی بالای یک مگاوات مصرف در 
استان داریم و همین امر اهمیت سرمایه گذاری 
افزایش  را  تجدیدپذیر  انرژی های  خصوص  در 

می دهد.
وی با اشاره به اهتمام دولت سیزدهم در رابطه 
با کاهش ناترازی انرژی در کشور گفت: در حال 
حاضر چندین بسته در این زمینه تنظیم شده 
است و دولت و وزارت نیرو در تلاش هستند تا 
با ارائه پیشنهادات متنوع، بخش خصوصی را به 

سرمایه گذاری در این زمینه ترغیب کنند.
فرج نیا از تصویب طرحی برای صادرات مازاد 
به سایر  واحدهای صنعتی  در  تولیدشده  برق 

کشورها خبر داد.

حسن زاده: اکنون در شرایطی 
هستیم که دولت توان توسعه 
زیرساخت های کشور را ندارد 

و ما در بسیاری از امور از جمله 
حوزه انرژی با ناترازی مواجه 

هستیم


